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          RM.0002.7.2015 

 P R O T O K Ó Ł NR XI/15 
z sesji Rady Miejskiej w Kamieńsku 

z dnia 4 grudnia 2015 r. 
 

XI sesja Rady Miejskiej w Kamieńsku VII kadencji odbyła się w sali posiedzeń Rady Miejskiej w 

Kamieńsku w godz. 9
00

 – 13
00

. 

Stan radnych 15. Obecnych na sesji 13 radnych.  
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Na sesję zostali zaproszeni: Burmistrz Kamieńska Bogdan Pawłowski, Sekretarz Gminy – 

Ryszard Kurman, Skarbnik Gminy – Maria Ozga, radca prawny – Edyta Szwed, Przewodniczący 

Komisji do przyznawania nagród – Wiesław Kociniak oraz media: „Co Nowego”, „Między 

stronami”,  NTL Radomsko. 
 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
 

Na sesję zostali zaproszeni również sołtysi z poszczególnych sołectw.                                   
 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 3 do protokołu 
 

Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr IX/15 z dnia 8 września 2015 r. 

4. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji stałych. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z wykonania uchwał i wniosków. Działalność Burmistrza 

między sesjami. 

6. Podjęcie uchwał. 
1) w sprawie powołania Komisji do przyznawania nagród za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 

artystycznej , upowszechniania i ochrony kultury; 

2) w sprawie wyrażenia zgody na zakup nieruchomości do gminnego zasobu nieruchomości; 

3) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości zabudowanej 

stanowiącej własność Gminy Kamieńsk; 
4) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Kamieńsk; 

5) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki stanowiącej własność Gminy Kamieńsk; 
6) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawcą; 

7) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości na okres 30 lat; 
8) w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/333/13 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 28 lutego 

2013 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia przedszkola prowadzonego przez 

Gminę Kamieńsk; 

9) w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie zadań z zakresu utrzymania publicznych dróg 
powiatowych przebiegających przez teren Gminy Kamieńsk; 

10) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego 

położonego       w Kamieńsku, ul. Wieluńska 25  na okres  3 lat; 
11) w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 

2016 rok; 

12) w sprawie opłaty targowej; 
13) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXI/340/13 z dnia 27 marca 2013 roku w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów; 
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14) w sprawie określenia wzoru formularzy informacji i deklaracji na podatek rolny; 

15) w sprawie określenia wzoru formularzy informacji i deklaracji na podatek leśny; 

16) w sprawie określenia wzoru formularzy informacji i deklaracji na podatek od nieruchomości 

oraz załącznika do nich. 
 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

8. Sprawy różne. 

9. Zakończenie obrad. 

W załączeniu do protokołu – Zawiadomienie o zwołaniu XI sesji Rady Miejskiej w Kamieńsku z 
proponowanym porządkiem obrad.                                                                                          Załącznik Nr 4  
 

 p u n k t  1 

Otwarcie posiedzenia. 
 

Otwarcia XI sesji Rady Miejskiej w Kamieńsku VII kadencji dokonał Przewodniczący Rady 

Jarosław Kozik witając serdecznie radnych i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności 

stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych jest 13. Stanowi to quorum, a więc Rada może 

obradować i podejmować uchwały.  
 

p u n k t  2 
 

Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

 

Burmistrz B.Pawłowski zgłosił wniosek do porzadku obrad:  

 O zdjęcie z punktu 6. Podjęcie uchwał projektu uchwały nr 13 – w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XXXI/340/13 z dnia 27 marca 2013 roku w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 
 

Uzasadnił: „Ta uchwała miała doprowadzić do sytuacji takiej, że firma, która od nas będzie 

odbierać śmieci od stycznia musiałaby dostarczyć na posesje pojemniki na odpady i wtedy te 

pojemniki, które my mamy musielibyśmy z powrotem zebrać i wydzierżawić albo firmie albo 

sprzedać. Natomiast okazuje się, że gdyby nawet dzisiaj ta uchwała była podjęta i opublikowana 

w poniedziałek w Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego to jest prawomocna po        

14 dniach od opublikowania, a najpóźniej w przyszłym tygodniu chciałbym ogłosić specyfikacje i 

przetarg na odbiór odpadów i byśmy się po prostu w tym roku z tym nie wyrobili. Także do tego 

tematu, jeżeli trzeba będzie to wrócimy w przyszłym roku i ustalimy od następnego okresu, kiedy 

obowiązywałby nowy przetarg i nowa specyfikacja.” 

Radny M.Kopcik zapytał czy nie będzie problemu z odbiorem śmieci w styczniu, jeżeli ma być 

nowa firma? 

 

Burmistrz B.Pawłowski odpowiedział, że nie. Dodał: „W specyfikacji chcę zapisać żeby to był 

termin początek stycznia na odbiór tych odpadów żeby nie było sytuacji takiej, że to będzie na 

koniec stycznia. Dlatego tu będzie takie zastrzeżenie do specyfikacji. 

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie przyjęcie ww. wniosku. Głosowało 13 

radnych. „Za” przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania wniosek został 

przyjęty jednogłośnie. 
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W dalszej kolejności Burmistrz B.Pawłowski zgłosił wniosek: 

 „O wprowadzenie do punktu 6. Podjecie uchwał następujących projektów uchwał: 

 

1) w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania z gminnego obiektu użyteczności publicznej – 

placu zabaw dla dzieci w Szpinalowie, Gmina Kamieńsk; 
 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Kamieńsk 

nieruchomości; 
 

3) w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/62/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Łodzi;  
 

4) w sprawie uchylenia Uchwały Nr VII/64/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Łodzi; 
 

5) w sprawie uchylenia Uchwały Nr VII/63/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Łodzi; 
 

6) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2016; 

 
Nie zgłoszono uwag, co do rozszerzenia porządku obrad o ww. uchwały. 

 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie ww. wniosek:  

Ad. 1) 

Głosowało 13 radnych. „Za” przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania 

wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 2)                                                                                                                    

Głosowało 13 radnych. „Za” przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania 

wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.3) 

Głosowało 13 radnych. „Za” przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania 

wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.4) 

Głosowało 13 radnych. „Za” przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania 

wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.5) 

Głosowało 13 radnych. „Za” przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania 

wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.6) 

Głosowało 13 radnych. „Za” przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania 

wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 

Więcej wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 
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Po zmianie porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr IX/15 z dnia 8 września 2015 r. 

4. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji stałych. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z wykonania uchwał i wniosków. Działalność Burmistrza 

między sesjami. 

6. Podjęcie uchwał. 
1) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości na okres 30 lat; 

2) w sprawie powołania Komisji do przyznawania nagród za osiągnięcia w dziedzinie 

twórczości artystycznej , upowszechniania i ochrony kultury; 
3) w sprawie wyrażenia zgody na zakup nieruchomości do gminnego zasobu nieruchomości; 

4) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości zabudowanej 

stanowiącej własność Gminy Kamieńsk; 

5) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Kamieńsk; 

6) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki stanowiącej własność Gminy Kamieńsk; 

7) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym 
dzierżawcą; 

8) w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/333/13 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 28 

lutego 2013 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia przedszkola 
prowadzonego przez Gminę Kamieńsk; 

9) w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie zadań z zakresu utrzymania publicznych dróg 

powiatowych przebiegających przez teren Gminy Kamieńsk; 

10) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego 
położonego       w Kamieńsku, ul. Wieluńska 25  na okres  3 lat; 

11) w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 

2016 rok; 
12) w sprawie opłaty targowej; 

13) w sprawie określenia wzoru formularzy informacji i deklaracji na podatek rolny; 

14) w sprawie określenia wzoru formularzy informacji i deklaracji na podatek leśny; 

15) w sprawie określenia wzoru formularzy informacji i deklaracji na podatek od 
nieruchomości oraz załącznika do nich; 

16) w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania z gminnego obiektu użyteczności 

publicznej – placu zabaw dla dzieci w Szpinalowie, Gmina Kamieńsk; 

17) zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę 

Kamieńsk nieruchomości; 

18) w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/62/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Łodzi; 

19) w sprawie uchylenia Uchwały Nr VII/64/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku w 

sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Łodzi; 

20) w sprawie uchylenia Uchwały Nr VII/63/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku w 

sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Łodzi; 

21) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015. 
 

10. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

11. Sprawy różne. 

12. Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik przeszedł do punktu 3. porządku obrad. 
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p u n k t  3 
 

Przyjęcie protokołu Nr IX/15 z dnia 8 września 2015 r. 

 

Nie zgłoszono uwag do ww. protokołu. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr IX/15 z 8 września 

2015 r. Głosowało 13 radnych. „Za” przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych. W wyniku 

głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

W związku z wyczerpaniem punktu 3 Przewodniczący Rady przeszedł do punktu 4. porządku 

obrad. 
 

p u n k t  4 
 

Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych. 

 

Przewodniczący Komisji zdali sprawozdania z działalności poszczególnych Komisji w okresie od  

9 września do 4 grudnia br., w kolejności: 
 

1. P. Alicja Grządzielska-Deska – z działalności Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i 

Spraw Socjalnych; 
 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionego sprawozdania.  

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 

 

Radny M.Kopcik zaznaczył, że nie ma pytań, co do pracy Komisji tylko, co do wyznaczania 

terminów przez Panią Przewodniczącą jak i przez Pana Przewodniczącego Komisji 

Bezpieczeństwa. Dodał: „Pani Przewodnicząca organizuje sobie tak komisje jak jej pasuje. Nie 

patrzy na członków komisji nie ustala z nimi terminów. Ja tu mogę powiedzieć tylko na własnym 

przykładzie, że dałem Pani Przewodniczącej jak i Panu Przewodniczącemu komisji grafik swojej 

pracy, że pracuję tylko pięć razy w miesiącu ranki a dwadzieścia pięć dni w miesiącu możecie 

Państwo przewodniczący organizować prace komisji i ten termin ustalać. I ustalacie właśnie wtedy, 

kiedy ja pracuję. W poprzednich kadencjach jak byłem nie było nigdy takich problemów, więc 

prosiłbym Pana Przewodniczącego Rady żeby Pan wpłynął na przewodniczących komisji żeby 

ustalali na ostatniej komisji następny termin danej komisji, żeby to było z członkami komisji 

konsultowane, bo to są chyba członkowie komisji żeby w tej komisji pracowali. Ja bym, prosił 

Pana Przewodniczącego żeby Pan wpłynął na przewodniczących komisji.” 

 

W odpowiedzi Przewodniczący Rady J.Kozik powiedział: „Ja nie chcę tutaj nikogo bronić i nie 

chcę tutaj wpływać na ustalanie terminów komisji przez przewodniczących, ponieważ jest to 

niezgodne z obowiązującym prawem. Natomiast jest to bardzo głęboko posunięta myśl w ustach 

Pana radnego, że ustalanie tych komisji jest złośliwe. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym 

każdemu radnemu przysługuje usprawiedliwienie w pracy i każdy jak tutaj siedzimy z tego 

korzysta. Oczywiście wiąże się to z pewnymi konsekwencjami finansowymi, ale przypomnę, iż jest 

dieta, która w jakiś sposób rekompensuje te straty finansowe. Także gdyby każdy z Pań lub Panów 

radnych chciał uczestniczyć – to jest tylko i wyłącznie moje zdanie – w danej komisji to może z 

takiego prawa usprawiedliwienia w pracy skorzystać – to po pierwsze. Po drugie – tak jak już 

powiedziałem nie mam takiego prawa, ale też nie mam indywidualnej potrzeby, aby wpływać 

bezpośrednio na Panie i Panów radnych i zostawiam to tylko w gestii członków komisji, aby się 

porozumieć i dogadać. I po trzecie – tak, po to są członkowie komisji żeby w tej komisji pracować, 

ale także są radni, którzy wypełniając swój mandat radnego powinni na rzecz gminy pracować w 
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jakiejkolwiek komisji. Dodam tylko, iż jeden z członków klubu „Niezależni” nie pracuje w żadnej 

komisji Rady Miejskiej w Kamieńsku i może poprosiłbym Pana Przewodniczącego Klubu radnych 

„Niezależni” żeby także wpłynął na swojego członka żeby w jakimś sensie angażował się w prace 

tej Rady jak to górnolotnie było powiedziane na rzecz dobra mieszkańców tej gminy.”      

Następnie Pan Przewodniczący o zabranie głosu poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty p. 

Alicję Grzadzielską- Deska. 

 

Radna A.Grządzielska-Deska zwróciła się do radnego Mariana Kopcika i powiedziała, żeby nie 

przypisywał jej, że robi coś złośliwe. Dodała: „Panie Radny, po prostu niektórym osobom te 

terminy pasują a że akurat tak złożyło się, że Pan nie chciał lub nie mógł no to już nie od nas 

zależy. Jeżeli pięciu czy sześciu osobom pasuje i tylko Panu nie pasuje Panie Radny no to trudno tu 

przypisywać mnie jakąkolwiek złośliwość. Bo była komisja w godzinach popołudniowych była w 

godzinach dopołudniowych, więc tu żadnej złośliwości nie ma.” 

 
W konsekwencji wywiązała się dyskusja w trakcie, której radny Marian Kopcik wielokrotnie zarzucał 
przewodniczącej komisji celowe ustalanie terminów posiedzeń komisji w godzinach dopołudniowych, 
kiedy pracował na ranną zmianę.  
Odpowiadając na zarzuty Przewodnicząca komisji oświaty podkreśliła, że nie ma żadnej złośliwości z 
jej strony, ponieważ te terminy zawsze są konsultowane z członkami komisji, natomiast trudno jest tak 
dopasować termin żeby pasował wszystkim siedmiu członkom komisji. 
 

Przewodniczący Rady Przewodniczący Rady J.Kozik przerwał dyskusję, prosząc jednocześnie o 

merytoryczną dyskusję na temat przedstawianych sprawozdań. Następnie o zabranie głosu poprosił 

Przewodniczącego Komisji Planowania, Budżetu i Finansów p. Wojciecha Tarnowskiego. 

 

2. Sprawozdanie z działalności Komisji Planowania, Budżetu i Finansów zdał 

Przewodniczący Komisji – radny Wojciech Tarnowski; 

 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionego sprawozdania. 
 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

 

3. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej zdał Wiceprzewodniczący Komisji – radny Marian Kopcik; 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionego sprawozdania. 
 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 7 do protokołu 

4. Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska zdał 

Przewodniczący Komisji – radny Stefan Górny; 
 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionego sprawozdania. 
 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 

 

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej zdał Przewodniczący Komisji – radny 

Waldemar Wasiński; 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionego sprawozdania. 
 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 

 
W związku z wyczerpaniem punktu 4. porządku obrad. Przewodniczący Rady przeszedł do 

punktu 5.  
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p u n k t  5 

Sprawozdanie Burmistrza z wykonania uchwał i wniosków. Działalność Burmistrza między 

sesjami. 

 

Burmistrz Kamieńska P. Bogdan Pawłowski zdał sprawozdanie z działalności między IX i XI 

sesją w kolejności: 

1. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miejskiej. 

2. Sprawozdanie z działalności burmistrza. 

Ad. 1. 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionego sprawozdania z realizacji uchwał. 
 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 
 

Ad. 2. 

Sprawozdanie z działalności burmistrza     

Burmistrz B.Pawłowski zaznaczył, że w tym okresie międzysesyjnym było kilka uroczystości, w 

których uczestniczył, mianowicie: święto 11 listopada (Narodowe Święto Niepodległości), 

uroczystość wprowadzenia relikwii św. Jana Pawła II oraz uroczystości szkolne takie jak 

pasowanie na ucznia w klasach pierwszych i w Gorzędowie i w Kamieńsku. Dodał: „Również 

chciałem Państwu przekazać informacje ze spotkania, jakie odbyłem z przedstawicielami 

Starostwa Powiatowego, bo kilkakrotnie kontaktowałem się ze starostwem powiatowym, jeżeli 

chodzi o drogi. I tutaj są pewne propozycje na przyszłość. Propozycje jakby wspólnie 

zaakceptowane są takie żeby kontynuować wspólnie remonty dróg. Przekazałem informacje o 

stanie nawierzchni, zresztą starostwo dobrze tę sprawę zna, bo przedstawiciele starostwa co jakiś 

czas przejeżdżają i tutaj jest dobra współpraca. W razie wystąpienia jakiś uszkodzeń drogi, dziur 

na drodze, uszkodzenia znaków, itd., te sprawy są w miarę szybko załatwiane. Również 

ocenialiśmy tutaj stan dróg powiatowych na terenie Gminy Kamieńsk. Mówiliśmy o drodze w 

kierunku Pytowic i dalej w kierunku Kleszczowa, mówiliśmy o kiepskim stanie drogi w 

Gałkowicach Starych. Zwracałem uwagę na pobocza, które często są wyżej niż asfalt, woda nie 

ma gdzie spływać, mimo że są jakieś rowy, co powoduje dodatkowe uszkodzenia asfaltu 

zwłaszcza w okresie zimowym. Również wymienialiśmy swoje zdania, co do kontynuacji 

budowy chodnika na ulicy Wieluńskiej w kierunku Pytowic. Tutaj zgodziliśmy się, że w miejscu 

gdzie jest pięć budynków już pobudowanych trzeba by było zrobić ciąg pieszo rowerowy, który 

by się łączył z ulicą Ludową gdzie mamy już fragment ścieżki rowerowej... I tutaj na obszarze 

gdzie są budynki byłby to ciąg pieszo-rowerowy natomiast później doszliśmy do wniosku, że na 

tę chwilę chyba dobrym rozwiązaniem byłoby zrobienie utwardzonych dobrych poboczy 

odkreślonych linią ciągłą po jednej i po drugiej stronie tej drogi, dlatego że jeżeli jest budowany 

chodnik dalej to trzeba zrobić odwodnienie. Oczywiście na tym odcinku pięciu budynków, które 

są to odwodnienie powinno być rozwiązane natomiast, jeżeli by chciał zrobić całość tego odcinka 

z odwodnieniem to są to duże koszty i mogłoby nie być środków na to. Również są duże 

problemy z odśnieżaniem, bo jeżeli chodnik jest nie przy posesjach to jest rzadko odśnieżany... 

Dlatego budowa pobocza dobrze oznaczonego dobrze odkreślonego od jezdni jest chyba 

rozwiązaniem całkiem dobrym. Również taka propozycja padła i takie rozwiązanie uważamy, że 

jest dobre w Gałkowicach Starych we fragmencie gdzie jest zbudowany kawałek chodnika (a 

później jest rów)... Więc takie sprawy były poruszane. Widzimy tam współpracę. Państwo widzą 

w tej chwili są jakieś środki (chyba 80 tys. z tego co pamiętam) zaproponowane w budżecie 

gminy na budowę poboczy na razie na ulicy Wieluńskiej, ale jest to jakiś gest w kierunku do 

starostwa żeby też widziało w swoich budżetach te drogi u nas i żebyśmy wspólnie próbowali je 

remontować. Myślę, że jeżeli nie dołożymy naszych środków to skuteczność remontów ze strony 
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starostwa będzie w znacznie mniejszym zakresie. Także takie spotkanie uważam było bardzo 

ważne. 

Też było spotkanie wójtów, burmistrzów, w ramach Związku Powiatu 

Radomszczańskiego. Spotkaliśmy się w Dobryszycach. Oprócz spraw bieżących takich jak budżet 

Związku na przyszły rok mówiliśmy o odśnieżaniu, o przyjęciu tego zadania od starostwa. 

Wójtowie zgadzają się z tym, że są to środki niewystarczające dawane przez starostwo na 

przejęcie tego zadania przez gminy. Gminy w związku z tym zaczynają rezygnować z części 

odśnieżania i proces może być dalej kontynuowany. W tym roku chociażby nasza gmina 

Kamieńsk zrezygnowała z odśnieżania odcinka drogi od Pytowic w kierunku Słostowic. Jest to 

zadanie powiatu. Powiat wystawił w przetargu i na pewno ta droga będzie odśnieżana, ale już nie 

przez gminę Kamieńsk tylko przez inny podmiot gospodarczy. Któraś z gmin (nie pamiętam 

która) w ogóle zrezygnowała z odśnieżania z dróg powiatowych i powiat to musi przejąć. Mamy 

nadzieję jako wójtowie z tego Związku, że starostwo doszacuje te wartości potrzebne na 

odśnieżanie... Na tym spotkaniu była również sygnalizowana sprawa jak gminy widzą likwidację 

gimnazjów, bo to będzie problem, który jeżeli dojdzie do skutku to samorządy będą w to w dużej 

mierze zaangażowane. Również padło pytanie, na które nie było odpowiedzi, bo nie byliśmy na 

taki temat przygotowani, jakie jest nasze zdanie, jeżeli chodzi o przynależność do nowego 

województwa – jeżeli by powstało – do województwa częstochowskiego? Czy jesteśmy za czy 

nie? Tutaj wójtowie nie mieli jakiegoś zdania wyrobionego. Jest sygnalizacja, że taki problem 

może się pojawić. Na pewno nie szybko, ale jest do rozważenia. 
 

 Kolejna sprawa; w poprzednim tygodniu mieliśmy na terenie Gminy Kamieńsk po raz 

pierwszy odbiór odpadów wielkogabarytowych sprzed posesji. Jest to nowość, którą zrobiliśmy w 

tym roku ze względu na tych mieszkańców, którzy mają problem z dowiezieniem tych 

wielkogabarytowych odpadów na targowicę. Przypomnę, że w każdą ostatnią sobotę miesiąca 

zbieramy tutaj z targowicy w Kamieńsku (w grudniu będzie troszkę inaczej, bo to jest okres 

świąteczny, ale będzie przesunięte najprawdopodobniej o tydzień wcześniej). Także ta zbiórka 

odpadów odbyła się i jestem ciekaw Państwa zdania, bo jesteśmy na etapie kończenia specyfikacji 

na odbiór odpadów i czy taką zbiórkę wpisujemy w przyszłym roku i czy wpisujemy ją raz czy 

dwukrotnie w ciągu roku. Musimy mieć też świadomość tego, że to może mieć też wpływ na 

cenę, bo to jest dodatkowe utrudnienie dla firmy. Ale jakie państwa zdanie?” 

 

Radny W.Tarnowski powiedział, że uważa, że taka zbiórka dwa razy do roku jest wystarczająca 

aczkolwiek z informacji, jakie posiada niektóre gminy robią to częściej, bo raz na kwartał. Dodał: 

„U nich jest komunikacja taka, że mieszkańcy zgłaszają do gminy, że mają do zabrania i firma ma 

obraz ile ma do zebrania, czyli wysyła tyle samochodów ile potrzeba. Jest to i dla nich ułatwienie, 

ale i pewność, że te odpady będą zabrane.” 

 

Burmistrz, B.Pawłowski podsumował, że generalnie rzecz biorąc rozumie, że to jest dobry pomysł 

o zbieraniu wielkogabarytowych spod domów. Natomiast co do częstotliwości to w tym roku 

zbiórka była raz, w przyszłym roku będzie dwukrotnie i okaże się ile tych odpadów będzie. 

Dodał: „Jeszcze jedna rzecz; też brałem dwukrotnie udział w spotkaniu przedstawicieli gmin 

Lokalnej Grupy „Buduj razem” (należymy do Lokalnej Grupy Działania BUD-UJ Razem).          

W tym okresie programowania jest znacznie mniej środków na odnowę i na małe projekty (które 

teraz nazywają się grantami) niż w poprzednim okresie programowania. Będziemy mieli do 

wykorzystania przez gminę około 370 tysięcy przez okres 6 lat, czyli w porównaniu z poprzednim 

okresem, kiedy było 1 milion przez okres 3 lat to jest duża zmiana. Także tych środków będzie 

dużo mniej, będą bardziej dostępne dla stowarzyszeń. Również jest nowość, że jeżeli gmina się 

decyduje na branie środków na działalność w odnowie w „Buduj razem” to już w odnowie w 

konkursach ogłoszonych przez Urząd marszałkowski brać udziału nie może, dlatego tutaj 

zastanawialiśmy się jak z tego wybrnąć. Do końca też jeszcze nie ma pełnych wytycznych, jaki 
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ten podział środków będzie, więc trudno tutaj podjąć jakieś decydujące zdanie, bo nie wiemy tak 

do końca jak to w szczegółach będzie. Natomiast mówię w tej chwili jest to rzecz mniej 

atrakcyjna niż była poprzednio. Poprzednio rzeczywiście mieliśmy tutaj duże ilości środków         

i skorzystaliśmy w wielu przypadkach.” 

 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionego sprawozdania. 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik zamknął punkt 5. porządku obrad i ogłosił 10 minut przerwy. 

Po przerwie (w godz. 10
05 

- 10
20

) Przewodniczący Rady wznowił obrady i przeszedł do punktu 6. 

porządku obrad. 
 

p u n k t  6 

Podjęcie uchwał. 

Na salę obrad przybyli przedstawiciele firmy „Sante” w osobach: p. Marek Kowalski – wspólnik firmy 
„Sante”, p. Paweł Makarewicz – specjalista ds. projektów oraz p. Aneta Juszczak – doradca ds. 
projektów. 

 

Burmistrz B. Pawłowski, ze względu na przybyłych gości, poprosił o zmianę kolejności 

podejmowania uchwał i uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy 

nieruchomości na okres 30 lat przesunąć jako pierwszą dzisiaj do rozpatrzenia. Dodał: „Jest to 

sprawa dosyć istotna, ważna, obejmująca duży obszar, mająca duże znaczenie dla naszej gminy dla 

Sołectwa Koźniewice. I tutaj wielka prośba do Państwa żebyście się zgodzili. Ja tylko powiem, że 

tutaj Pan Marek Kowalski i Pan Andrzej Oleniacz złożyli do mnie pismo (to było w listopadzie) 

cyt.: Zwracam się z uprzejmą prośbą o wydzierżawienie działek rolnych znajdujących się w 

miejscowości Koźniewice Gmina Kamieńsk. Na wydzierżawionych działkach planuję prowadzić 

produkcję ogrodniczą wraz z niezbędną infrastrukturą. Proponowany okres dzierżawy 40 lat.”        

I Państwo tutaj w załączniku dali wykaz działek, jest ich na 58 hektarów. Za chwilę jak będziemy 

omawiać ten punkt to ja powiem, że z tych działek część bym wykluczył ewentualnie do 

późniejszego rozpatrzenia tego.” 

 

Radny M.Kopcik zapytał czy to jest zgodne z prawem, bo porządek obrad Rada już przegłosowała? 

 

Radca prawny p. E.Szwed wyjaśniła, że porządek obrad Rada może zmienić na każdym etapie. 

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie przyjęcie ww. wniosku. Głosowało 13 

radnych. „Za” przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania wniosek został 

przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały: 

1) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości rolnych na 

okres 30 lat; 

Burmistrz B.Pawłowski poprosił przedstawicieli Firmy Sante o prezentację planów i zamierzeń 

firmy oraz dlaczego chcą dzierżawę na 40 lat.  

 

Jako pierwsza głos zabrała Pani Aneta Juszczak - doradca ds. projektów. Poinformowała, że 

zajmuje się różnego rodzaju projektami, ich ocenianiem, a w firmie Sante zajmuje się projektami 

związanymi z organizacją upraw rolniczych. Dodała: „Firma Sante jest firmą, która powstała 25 

lat temu. Jest własnością czterech Panów Kowalski. Jest to stuprocentowy kapitał polski, czyli jest 
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to firma polska. Firma produkuje w obszarze produktów spożywczych: płatki, różnego rodzaju 

batony, ciastka, herbatę. Są to produkty wysokiej jakości, produkty, które można nazwać 

produktami funkcjonalnymi. Założeniem tutaj Państwa Kowalskich jest to, aby cała ta produkcja 

(nie tylko przetwórstwo, ale ta produkcja początkowa, składniki, które są do produkcji płatków     

i innych produktów) były w jakiś sposób kontrolowane i nadzorowane a także też wysokiej 

jakości produkowane. W tej chwili firma ma kilka, właściwie firma jest w trakcie zakładania 

(organizacji i budowy) plantacji żurawiny w okolicach Stalowej Woli. Jest to pierwsza plantacja 

w Polsce, pierwsza plantacja żurawiny w Europie, której technologie pozyskujemy ze Stanów 

Zjednoczonych. W dalszym etapie będą powstawały kolejne plantacje też żurawiny, ale także 

plantacje innych roślin, które chcemy na Państwa lokalizacji wprowadzić. Planujemy założenie 

plantacji borówki amerykańskiej, jagody kamczackiej, roślin alternatywnych. Współpracujemy 

dość mocno z Uniwersytetem Wrocławskim Rolniczym, współpracujemy z Akademią Rolniczą w 

Rzeszowie, a także ze Szkołą Główną Gospodarstwa Wiejskiego. Ze strony tych szkół mamy 

wsparcie merytoryczne, wsparcie różnego rodzaju fachowców specjalistów od produkcji. Bardzo 

długo pracujemy nad tym żeby znaleźć dobrą lokalizację pod plantacje, które planujemy założyć. 

Państwa lokalizację, czyli tą ziemię, którą proponujemy do wydzierżawienia, ziemię, na której 

chcielibyśmy założyć plantacje nie ukrywamy, że szukaliśmy dość długo, ponieważ rośliny, które 

chcemy uprawiać wymagają bardzo specyficznych warunków. Wymagają gleby torfowej, dużej 

ilości wody do produkcji, ale także musi być ph kwaśne tej gleby i jeszcze ileś uwarunkowań 

związanych z mikroskładnikami. Ta lokalizacja jest lokalizacją, która by nam odpowiadała. 

Wcześniej pozwoliliśmy sobie przeprowadzić podstawowe badania na tej lokalizacji a także 

skonsultować tę lokalizację z hydrologami i z innymi fachowcami czy ten teren jest dla nas 

użyteczny. Na tym terenie około 58 ha (po odłączeniu działek, które Pan Burmistrz tu proponuje 

będzie powierzchnia około 52-54ha) chcielibyśmy założyć głównie plantacje borówki i plantacje 

jagody kamczackiej. Do tego dojdą malutkie poletka doświadczalne (około 5-hektarowe)              

z uprawy żurawiny na sucho, bo tę technologię też chcielibyśmy przetestować na tym terenie, a 

także poletka doświadczalne z innych roślin jak: mini kiwi, jarzynę bezkolcową. Może byśmy 

spróbowali też poziomkę w uprawie polowej. Dążymy do tego żeby cała produkcja była w 

systemie integrowanej produkcji, czyli z małym udziałem chemii. Nie masowa i intensywna 

produkcja – tego nie chcielibyśmy na naszych plantacjach, dlatego że sami wiemy, że produkt 

uzyskany z integrowanej produkcji będzie miał zupełnie inne walory smakowe i przetwórcze. To 

właściwe takie główne założenie, co do tego, co planujemy na tej plantacji. Dodatkowo 

oczywiście chcielibyśmy też, aby powstała infrastruktura. Ponieważ będzie to plantacja owoców 

miękkich, które dość szybko się psują, dlatego też chcielibyśmy, aby powstała też chłodnia, 

magazyny plus chłodnia i oczywiście zaplecze socjalne. Jednym z mankamentów, jaki jest przy 

takiej produkcji (oprócz tego, że muszą być warunki produkcyjne i lokalizacyjne spełnione) jest 

to, że to są owoce, które będą zbierane w większości ręcznie, więc będzie tutaj planowana dość 

duża ilość osób zatrudnionych. Planujemy do samej obsługi plantacji około 5-10 osób stałych plus 

sezonowo przy zbiorze borówki jest to przy takiej powierzchni minimum 150 osób, bo to jest 

zbiór ręczny, który zapewni też odpowiednią jakość tego produktu. Właściwe to tyle.” 

 

Radny M.Kopcik zapytał czy te działki, które nie są gminne (zaznaczone na mapce na biało) czy 

one nie będą kolidowały? 

  

P. Aneta Juszczak wyjaśniła, że Firma jest w stanie zagospodarować tak żeby te działki w jakiś 

sposób ominąć, ale nie chcieliby tego robić. 

 

Radny M.Kopcik zapytał czy były prowadzone rozmowy z właścicielami tych działek żeby je 

odkupić? 
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P. Aneta Juszczak wyjaśniła, że planują taki odkup tych działek, chcą zaproponować 

właścicielom ich wykupienie, niemniej najpierw musi zapaść decyzja Rady o wyrażeniu zgody na 

dzierżawę żeby mogli wyjść do właścicieli i z nimi zacząć rozmawiać. 

 

Radny M.Kopcik dodał: „Chciałbym jeszcze zapytać... Jeżeli planujecie budowę magazynów, 

infrastrukturę, na jakiej by to powierzchni stało i jaka tutaj będzie docelowo, jeśli chodzi o tą 

kadrę biurową, która tutaj będzie miała zatrudnienie?” 

 

P. Aneta Juszczak odpowiedziała: „Część magazynowa ma powstać po lewej stronie od drogi, 

ponieważ jest to teren, który najlepiej by pod taką inwestycję pasował - jest to górka gdzie są 

praktycznie piachy. Po prawej stronie część produkcyjna po lewej stronie część magazynowa. Jak 

wspomniałam ilość zatrudnionych osób będzie zależna, jaka to będzie docelowo powierzchnia. 

Jeżeli będziemy mieli możliwość wykupienia i powiększenia tej powierzchni to w związku z tym 

ilość osób będzie gdzieś tam zwiększała się. Na początek ze stałych pracowników od 5 do 10, 

sezonowych do zbioru owoców około 150. Będą to: obsługa plantacji, menadżerowie, będą to 

osoby techniczne, które będą wykonywały równego rodzaju zabiegi. Z doświadczeń naszych 

mamy zawsze dwóch stróżów na plantacji i technolog jest jeden (zewnętrzny).” 

 

Radny M.Kopcik zapytał, jakie zatrudnienie w firmie jest na dzień dzisiejszy? 

 

P. Aneta Juszczak odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy firma zatrudnia ponad 900 osób.  

 

Następnie radny M.Kopcik zapytał, jaki jest kapitał firmy? 

 

P. Marek Kowalski – wspólnik firmy „Sante” – odpowiedział: „To jest spółka jawna, to nie jest 

spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, więc kapitału jako takiego nie posiadamy. Natomiast 

posiadamy zabudowania produkcyjne w miejscowości Sobolew o dość znacznej wartości i to się 

powiększa (praktycznie co roku od 20 lat) systematycznie w miarę możliwości finansowych. 

Także to są rzędu 300-400 milionów złotych rocznie." 

 

Radny W.Kowalski zwrócił się do Burmistrza Kamieńska z zapytaniem czy wykup tych działek 

Firma Sante będzie robić we własnym zakresie czy byłoby lepiej żeby gmina je wykupiła? 

 

Burmistrz B.Pawłowski wyjaśnił, że gmina już składała taką propozycję właścicielom tych 

działek w 2011 roku, kiedy był powrót do pomysłu budowy tam zbiornika wodnego (dzisiaj 

również w naszym studium ten teren jest przewidziany pod zbiornik ze względu na podmokły 

teren) i raczej nie było chętnych do sprzedaży. Dodał: „Dzisiaj nie wiem czy byłaby to dobra 

rzecz, dlatego że my musielibyśmy wydać pieniądze żeby to kupić. Gmina Kamieńsk nie ma 

takich możliwości zakupu jak prywatny właściciel. Jest cała procedura, cena nie może odbiegać 

od wyceny. Podejrzewam, że część mieszkańców chciałaby większe pieniądze niż gmina jest w 

stanie zaproponować. I mogłoby się okazać, że ta cała procedura trwa bardzo długo i nie przynosi 

efektów. Dlatego ja nie jestem skłonny tutaj, jeżeli chodzi o zakup, bo nie widzę do końca 

interesu gminy w tym albo bardzo oddalony (po 30-tu latach dzierżawy).” 

 

Radny M.Kopcik: „Mam jeszcze jedno pytanie do Państwa; jeżeli byśmy wyrazili zgodę na 

zawarcie umowy dzierżawy, w jakim czasie byście weszli tutaj na nasz tern?” 

 

P. Aneta Juszczak odpowiedziała: „Jeżeli Państwo wyrazicie zgodę to praktycznie zaczynamy 

prace od 1 stycznia. Pierwsza rzecz, jaką tam musimy zrobić, pierwsze wydatki, to uregulowanie 

sytuacji wodnej, ponieważ jest tam bardzo podmokły teren, na tym produkcji prowadzić się nie 
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da, więc musimy wybudować przynajmniej jeden zbiornik (takie są opinie hydrologów), który 

zabezpieczy nam tę wodę dla nas do nawadniania, ale także umożliwi w jakiś sposób regulowanie 

tam tej ilości wody. Jeżeli zdążymy, ponieważ ze zbiornikiem wiążą się pozwolenia wodno 

prawne a jest to proces kilkumiesięczny, więc jeżeli zdążymy zrobić nasadzenia wiosenne to na 

pewno na jesień nasadzenia powinny już być na tym terenie.” 

 

Radny W.Kowalski: „Tam jest teren podmokły, Państwo mówicie produkcja sucha. Co to znaczy? 

Co tam zrobicie? Nawieziecie ziemi i teren podniesiecie?” 

 

P. Aneta Juszczak: „Co po kolei będzie wykonywane? Znaczy, powiedziałam o żurawinie na 

sucho... Są dwie technologie produkcyjne żurawiny: jedna to jest produkcja na mokro – to jest 

żurawina, która jest sadzona w takich polderach jak stawy i praktycznie zbiór jest na mokro, bo ona 

jest zalewana na okres zbioru (jest pusta w środku i ona się unosi na górę i jest zbierana), więc ta 

produkcja na mokro oznacza właśnie też zbiór na mokro. I taką plantację pierwszą mamy już w 

okolicach Stalowej Woli. Tutaj ma być ta produkcja na sucho, czyli zbiór ma być na sucho. Nie 

będziemy stosować tego systemu, tych polderów wodnych, czyli nie będziemy robić tutaj wałów i 

sadzić ją w takich stawach tylko zastosujemy tu system bezpośredniego sadzenia w glebę. I cały 

ten system produkcji i zbiór też będzie na sucho - czyli są specjalne urządzenia do zbioru wtedy na 

sucho. To właściwie jest ta różnica produkcji na sucho i na mokro. Nie planujemy tutaj na tym 

terenie produkcji żurawiny na mokro, ponieważ nie ma takiej ilości wody, która mogłaby 

zabezpieczyć taką plantację. To jest ponad 250 tysięcy litrów wody, która jest potrzebna na 50 ha, 

więc hydrologowie, którzy robili nam bilans wody na tym terenie stwierdzili, że niestety nie ma tej 

wody tyle żebyśmy mogli taką produkcję przeprowadzić.” 

 

Radny M.Kopcik zapytał ile firma planuje zainwestować właśnie w tą inwestycję? 

 

P. Aneta Juszczak odpowiedziała: „Tak jak już powiedziałam planujemy dokupowanie kolejnych 

terenów. Nie mamy ograniczeń tutaj, co do wielkości plantacji. Wiemy, że to musi być minimum 

50 hektarów, ale to może być też 100 hektarów w zależności od tego, jaka będzie możliwość 

rozwoju. Jakie są koszty? Sama borówka amerykańska – to nie są jakieś tajne informacje – w 

zależności od systemu, jakim będzie prowadzona to jest od 50.000 do 100.000 na hektar. Takie są 

założenia (od zwykłego wsadzenia i wymiany gleby w międzyrzędziach do systemów 

zabezpieczających przed mrozem, zraszacze, do systemów siatkowych, które zabezpieczają przed 

ptakami, bo to jest dość istotny problem przy takiej produkcji). To są minimalne kwoty. Do tego 

dojdzie zaplecze socjalne, bo taka ilość osób pracujących przy zbiorach to musi być gdzieś miejsce 

przygotowane dla tych ludzi, plus część przechowalni i chłodni. Produkt powinien być zmrożony 

zanim wejdzie na rynek czy będzie przetransportowany, bo będzie zbiór przynajmniej od końca 

czerwca do końca września początek października.” 

 

Radny M.Kopcik: „Teraz pytanie do Pana Burmistrza... Czy gmina nie rozważała takiej 

możliwości żeby wejść aportem ziemią i mieć w tej firmie współudział?” 

 

Burmistrz B.Pawłowski odpowiedział, że nie wie czy to jest takie proste i czy Państwo byliby 

zainteresowani, bo firma była zainteresowana w pierwszej chwili zakupem albo dzierżawą 

wieloletnią.  

 

Radny D.Barański zapytał jak to się będzie miało po 30-tu latach, bo tu znów mamy okres 30-letni? 

 

Radca prawny p. E.Szwed odpowiedziała, że to będzie ta sama sytuacja jak z Amestem. Dodała: 

„Zobaczymy czy Państwo będą zainteresowani po 30-tu latach dalszą współpracą wtedy będziemy 
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się zastanawiać za 30 lat, co dalej będziemy robić. Tutaj Państwa roboty budowlane i uzyskanie 

pozwolenia na budowę (bo akurat tak było w Ameście) nie obligowało do tego żeby uzyskać od 

razu na łącznie 60-letni okres minimalny. Pod względem prawnym 30 lat jest dobrze – wynika to z 

Kodeksu Cywilnego. Powyżej 30-tu byłoby na czas nieokreślony i wtedy taka uchwała powyżej 

byłaby nieważna. I stąd jest 30 lat a nie tak jak Państwo zawnioskowali o 40 lat. Nie ma takiej 

możliwości, co nie oznacza, że później nie będziemy, jak Państwo będą zainteresowani będziemy 

robić ruch jak przy Ameście, na przykład, albo wykup.” 

 

Radny D.Barański zapytał czy firma będzie płaciła podatki od działalności czy rolnicze? 

 

Radca prawny p. E.Szwed wyjaśniła, że interpretacje podatkowe są przeróżne, więc na tym etapie 

nie jesteśmy w stanie odpowiedzieć precyzyjnie. Jak będzie wiadomo, jaka jest działalność to 

będzie wiadomo jakie rodzaju to będą podatki.  

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Burmistrz B.Pawłowski poinformował, że po przeanalizowaniu tych wszystkich działek trzy z nich 

na razie by wyłączył, co nie znaczy, że w przyszłości firma nie będzie mogła dzierżawić ich na 

takich samych zasadach. Dodał: „Państwo we wniosku wpisali działkę 600/1/2. Myśmy się 

dopatrzyli, że to jest działka 600 i na tej działce jeden z naszych mieszkańców ma dzierżawę       

(na fragmencie tej działki). I tutaj trzeba by było określić czy ta osoba zostawia sobie tą dzierżawę, 

bo ma prawo zostawić i my jakby dalszą część tej działki możemy wydzierżawić czy w ogóle na tę 

chwilę rezygnujemy z tej dzierżawy? I dwie działki: 777 i 778 (poz. 71 i 72) – to są działki, które 

są do marca 2016 roku dzierżawione i tutaj nie możemy podjąć decyzji o dzierżawie tego. 

Natomiast po marcu 2016 roku jest sprawa otwarta. Oczywiście w pierwszej kolejności będziemy 

rozmawiać z osobą, która to w tej chwili dzierżawi. Więc po wyłączeniu tych działek, czyli:          

nr 600 (poz. 53); nr 777 (poz. 71) i nr 778 (poz. 72) w/g mojego wyliczenia w podsumowaniu było 

51,56 ha. Więc tutaj też w uchwale w paragrafie należy zmienić ogólną powierzchnię na: 51,56 

ha.”  

 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie przyjęcie ww. zmian. Głosowało 12 

radnych. „Za” przyjęciem zmian głosowało 12 radnych. W wyniku głosowania zmiany zostały 

przyjęte jednogłośnie. Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości rolnych na okres 30 lat 

(ze zm.). Głosowało 12 radnych. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. W wyniku 

głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. - Podczas głosowania jeden radny był 

nieobecny na sali obrad. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XI/96/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 04.12.2015 r. w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości rolnych na okres 30 lat. 

  Załącznik Nr 11 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik podziękował przedstawicielom firmy Sante za przybycie, 

następnie porosił Panią Wiceprzewodnicząca Rady o przytoczenie kolejnego projektu uchwały. 

 

/Przedstawiciele firmy Sante  opuścili salę obrad/ 

 

Wiceprzewodnicząca Rady R.Jurczyk kolejno zapoznała radnych z następującymi projektami 

uchwał: 
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2) w sprawie powołania Komisji do przyznawania nagród za osiągnięcia w dziedzinie 

twórczości artystycznej , upowszechniania i ochrony kultury; 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik poprosił o zabranie głosu przewodniczącego Komisji do 

przyznawania nagród P. Wiesława Kociniaka. 

 

P. Wiesław Kociniak podkreślił, że jak sama nazwa wskazuje Komisja ma za zadanie przyznanie 

nagród za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury. 

Wyjaśnił, że jeżeli chodzi o nagrody to taką nagrodę może otrzymać osoba prywatna, szkoły, 

stowarzyszenia, oczywiście, jeżeli mają osiagnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej. 

Natomiast, co do samej Komisji to została ona powołana uchwałą Rady Miejskiej w Kamieńsku 5 

lat temu i osoby, które zostały powołane (niektóre z tych osób) obecnie nie mają czasu i dlatego 

jest wniosek żeby dzisiaj powołać nowy skład Komisji do przyznawania nagród. Dodał: „Jeszcze 

taka uwaga; jak będzie teraz wybór nowych członków komisji to żeby zgłaszały się lub wyrażały 

zgodę osoby, które mają czas i na te posiedzenia będą przychodzić, żeby nie było tak jak w 

październiku, że aż trzy razy musieliśmy zwoływać posiedzenie komisji i to jeszcze zadowolony 

byłem, że trzy osoby (na pięć) się zgłosiły, było kworum, i można było to przegłosować. Tak nie 

może być.” 

 

Radny D.Barański zapytał czy w tej Komisji mogą być osoby spoza Rady? 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik odpowiedział, że tak. Następnie poprosił o zgłaszanie kandydatów 

do pracy w ww. Komisji. Dodał, że Komisja składa się z pięciu członków, więc prosi o podanie 

przynajmniej pięciu kandydatów. 

 

Do Komisji do przyznawania nagród za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, 

upowszechniania i ochrony kultury zgłoszono następujące osoby: 
 

 P. Wiesław Kociniak; 

 P. Waldemar Wasiński; 

 P. Marian Kopcik; 

 P. Ewa Szadkowska; 

 P. Alicja Grządzielska-Deska; 

 P. Wojciech Tarnowski. 
 

Radny Marian Kopcik nie wyraził zgody na kandydowanie do ww. Komisji. Natomiast pozostałe 

osoby wyraziły zgodę na kandydowanie. 

 
Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie powołania 

Komisji do przyznawania nagród za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, 

upowszechniania i ochrony kultury, w składzie: p. Wiesław Kociniak, p. Waldemar Wasiński,    p. 

Ewa Szadkowska, p. Alicja Grządzielska-Deska, p. Wojciech Tarnowski.                       

Głosowało 13 radnych. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania 

uchwała została przyjęta jednogłośnie.     
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XI/97/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 04.12.2015 r. w 
sprawie powołania Komisji do przyznawania nagród za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej , 
upowszechniania i ochrony kultury.                                                                                 Załącznik Nr 12 

 
3) w sprawie wyrażenia zgody na zakup nieruchomości do gminnego zasobu 

nieruchomości; 
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Burmistrz B.Pawłowski omówił przedstawiony projekt uchwały. 
 

Nie zgłoszono pytań. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zakup nieruchomości do gminnego zasobu nieruchomości. Głosowało 13 radnych. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XI/98/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 04.12.2015 r. w 
sprawie wyrażenia zgody na zakup nieruchomości do gminnego zasobu nieruchomości.    Załącznik Nr 13 

 

4) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości zabudowanej 

stanowiącej własność Gminy Kamieńsk; 

 

Burmistrz B.Pawłowski omówił ww. projekt uchwały. 
 

Nie zgłoszono pytań. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gminy 

Kamieńsk. Głosowało 13 radnych. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. W wyniku 

głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XI/99/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 04.12.2015 r. w 
sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność 

Gminy Kamieńsk.                                                                                                           Załącznik Nr 14 
 

5) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości zabudowanej 

stanowiącej własność Gminy Kamieńsk; 

 

Burmistrz B.Pawłowski omówił ww. projekt uchwały. 
 

Nie zgłoszono pytań. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kamieńsk. 

Głosowało 13 radnych. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania 

uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XI/100/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 04.12.2015 r. w 
sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Kamieńsk.                                                                                                                               Załącznik Nr 15 
 

6) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki stanowiącej własność Gminy Kamieńsk; 

 

Burmistrz B.Pawłowski omówił ww. projekt uchwały. 
 

Nie zgłoszono pytań. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż działki stanowiącej własność Gminy Kamieńsk. Głosowało 13 radnych.     

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 
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W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XI/101/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 04.12.2015 r. w 

sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki stanowiącej własność Gminy Kamieńsk.      Załącznik Nr 16 

 

7) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawcą; 

 

Burmistrz B.Pawłowski omówił ww. projekt uchwały. Następnie zgłosił wniosek: 

 „O dołożenie, w paragrafie pierwszym uchwały, działki w Gorzędowie oznaczonej 

numerem 926 o pow. 0,22 ha – też o przedłużenie dzierżawy.” 

 

Nie zgłoszono pytań. 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie zgłoszoną zmianę do projektu uchwały. 

Głosowało 12 radnych. „Za” przyjęciem zmiany głosowało 12 radnych. W wyniku głosowania 

zmiana została przyjęta jednogłośnie. Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z 

dotychczasowym dzierżawcą (ze zm.). Głosowało 13 radnych. „Za” przyjęciem uchwały 

głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. - Podczas 

głosowania zmiany do uchwały jeden radny był nieobecny na sali obrad. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XI/102/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 04.12.2015 r. w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą. 

 Załącznik Nr 17 
 

8) w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/333/13 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 28 

lutego 2013 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia przedszkola 

prowadzonego przez Gminę Kamieńsk; 

 

Burmistrz B.Pawłowski omówił ww. projekt uchwały. 

 

Radny M.Kopcik zapytał, jaka opłata była poprzednio? 

 

Burmistrz B.Pawłowski odpowiedział, że w uchwale było 1,20 zł, ale pobierana była złotówka, 

ponieważ interpretacja prawników była taka, że jeżeli weszła odgórnie opłata 1 zł to my też nie 

możemy pobierać więcej. Dodał: „Państwo narzuciło tę złotówkę, bo niektóre przedszkola 

zwłaszcza w dużych miastach wprowadziły bardzo wysokie opłaty, a w zamian za to jest jakby 

częściowa rekompensata tego w postaci dotacji do przedszkola. Ta rekompensata też nie jest duża 

także generalnie przedszkole jest na garnuszku cały czas gminy.” 

 

 Więcej pytań nie zgłoszono. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Nr XXX/333/13 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 28 lutego 2013 r. w sprawie 

ustalenia wysokości opłat za świadczenia przedszkola prowadzonego przez Gminę Kamieńsk. 

Głosowało 13 radnych. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania 

uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XI/103/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 04.12.2015 r. w 
sprawie zmiany uchwały Nr XXX/333/13 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 28 lutego 2013 r. w sprawie 
ustalenia wysokości opłat za świadczenia przedszkola prowadzonego przez Gminę Kamieńsk.  

Załącznik Nr 18 
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9) w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie zadań z zakresu utrzymania publicznych dróg 

powiatowych przebiegających przez teren Gminy Kamieńsk; 

 

Burmistrz B.Pawłowski omówił ww. projekt uchwały. 
 

Nie zgłoszono pytań. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na przyjęcie zadań z zakresu utrzymania publicznych dróg powiatowych przebiegających 

przez teren Gminy Kamieńsk. Głosowało 13 radnych. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 13 

radnych. W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XI/104/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 04.12.2015 r. w 
sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie zadań z zakresu utrzymania publicznych dróg powiatowych 
przebiegających przez teren Gminy Kamieńsk.                                                                     Załącznik Nr 19 

 

10) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego 

położonego w Kamieńsku, ul. Wieluńska 25  na okres  3 lat;  

 

Burmistrz B.Pawłowski omówił ww. projekt uchwały. 
 

Nie zgłoszono pytań. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego położonego w Kamieńsku, ul. 

Wieluńska 25  na okres  3 lat. Głosowało 13 radnych. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 13 

radnych. W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XI/105/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 04.12.2015 r. w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego położonego w Kamieńsku, 
ul. Wieluńska 25  na okres  3 lat.                                                                                            Załącznik Nr 20 

 

11)  w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

na 2016 rok; 

 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2016 rok. Głosowało 13 

radnych. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XI/106/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 04.12.2015 r. w 
sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2016 rok. 

Załącznik Nr 21 
 

12) w sprawie opłaty targowej; 

Burmistrz B.Pawłowski poprosił o wprowadzenie jeszcze dwóch zmian do ww. projektu uchwały: 

1) Określenie stawek dziennych, przy sprzedaży z wózka ręcznego, ręki, kosza – zamiast 

4 zł – 2 zł;  

2)  W paragrafie czwartym w punkcie drugim: Czynności poboru opłaty targowej będą 

wykonywane przez osoby, o których mowa w ust.1 w ramach wynagrodzenia ze stosunku pracy na 

podstawie pisemnego upoważnienia Burmistrza Kamieńska do pobierania opłaty targowej na 
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terenie Gminy Kamieńsk - wyrzucimy część dalszą po wyrazie: „ze stosunku pracy”. Po zmianie 

punkt ten otrzymuje brzmienie: „2. Czynności poboru opłaty targowej będą wykonywane przez 

osoby, o których mowa w ust.1 w ramach wynagrodzenia ze stosunku pracy.”  

                                                  

Radca prawny p. E.Szwed wyjaśniła, że wyrzucamy drugą część zdania, ponieważ może być 

problem z interpretacją przez ŁUW z tego względu, że to wygląda jakby Rada nakazywała 

Burmistrzowi wydawać upoważnienie, kiedy Burmistrz ma taki obowiązek z racji tego, że 

wykonanie uchwały powierza się burmistrzowi. Dodała: „Po prostu wrzucamy coś, co i tak 

wynika z treści uchwały przez to, że mamy zapis, że „wykonanie uchwały powierza się 

Burmistrzowi Kamieńska, więc nie będzie żadnego problemu z realizacją, a jednocześnie 

będziemy mieć pewność, że nie będzie problemu też w nadzorze przy tej uchwale.” 

 

Radny M.Kopcik zapytał jak przedstawiały się te opłaty w uchwale z 2008 roku? 

 

Skarbnik Gminy M.Ozga wyjaśniła, że były trzy takie opłaty: przy sprzedaży z samochodu, 

przyczepy samochodowej - 9,50 zł; 2) przy sprzedaży obnośnej z ręki, kosza, skrzyni, wiadra, 

roweru wózka itp: od indywidualnych producentów rolnych sprzedających wyroby swojej 

produkcji, np. masła sery, jajka , runo leśne itp.- 4,50 zł;  od  pozostałych - 7.50 zł; 3) za zajęcie 

stałego miejsca na targowisku – opłata miesięczna - 13,00 zł.               

 

Radny W.Wasiński zapytał jak należy rozumieć zapis w paragrafie trzecim: „opłata jest ważna 

bez wezwania” 

 

Radca prawny p. E.Szwed wyjaśniła, że to chodzi o to, że w sytuacji, kiedy by się okazało, że ktoś 

nie uiścił opłaty targowej my będziemy wtedy wzywać i prowadzić całą procedurę w zakresie tak 

jak przy wymiarze podatku, wydamy decyzje wymiarową taką jak na podatek. 

 

Radny M.Kopcik zapytał jaka jest kwota przy stałej rezerwacji 

 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że to jest 17 złotych plus wat, czyli brutto 20,91 zł miesięcznie. 

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie zgłoszone zmiany do uchwały.    

Głosowało 13 radnych. „Za” przyjęciem zmian głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania 

zmiany zostały przyjęte jednogłośnie.  Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie opłaty targowej (ze zm.). Głosowało 13 radnych. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XI/107/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 04.12.2015 r. w 
sprawie opłaty targowej.                                                                                                         Załącznik Nr 22 

 

13) w sprawie określenia wzoru formularzy informacji i deklaracji na podatek rolny; 

 

Skarbnik Gminy M.Ozga omówiła ww. projekt uchwały. 
 

Nie zgłoszono pytań. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia 

wzoru formularzy informacji i deklaracji na podatek rolny. Głosowało 13 radnych.                  
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„Za” przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XI/108/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 04.12.2015 r. w 
sprawie określenia wzoru formularzy informacji i deklaracji na podatek rolny.                      Załącznik Nr 23 
 

14) w sprawie określenia wzoru formularzy informacji i deklaracji na podatek leśny; 

 

Skarbnik Gminy M.Ozga omówiła ww. projekt uchwały. 
 

Nie zgłoszono pytań. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia 

wzoru formularzy informacji i deklaracji na podatek leśny. Głosowało 13 radnych.                  

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XI/109 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 04.12.2015 r. w 
sprawie określenia wzoru formularzy informacji i deklaracji na podatek leśny.                      Załącznik Nr 24 
 

15) w sprawie określenia wzoru formularzy informacji i deklaracji na podatek od 

nieruchomości oraz załącznika do nich; 

 

Skarbnik Gminy M.Ozga omówiła ww. projekt uchwały. 

 

Radny W.Wasiński zapytał czy mieszkańcy będą musieli teraz wypełniać te deklaracje od nowa? 

 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że nie, to jest na przyszłość. Dodała: „Chyba, że coś spowoduje, 

że będą zmiany wtedy będą musieli złożyć deklaracje. Ale w przypadku, jeżeli nie ma żadnej 

zmiany, czyli nie ma zbiornika pod wodami czy jest jedna nieruchomość to nie muszą składać.  
 

Więcej pytań nie zgłoszono. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia 

wzoru formularzy informacji i deklaracji na podatek od nieruchomości oraz załącznika do nich. 

Głosowało 13 radnych. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania 

uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XI/110Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 04.12.2015 r. w 
sprawie określenia wzoru formularzy informacji i deklaracji na podatek od nieruchomości oraz załącznika 
do nich.                                                                                                                                   Załącznik Nr 25 

 

16) w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania z gminnego obiektu użyteczności 

publicznej – placu zabaw dla dzieci w Szpinalowie, Gmina Kamieńsk; 

 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia 

Regulaminu korzystania z gminnego obiektu użyteczności publicznej – placu zabaw dla dzieci w 

Szpinalowie, Gmina Kamieńsk. Głosowało 13 radnych. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 13 

radnych. W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XI/111/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 04.12.2015 r. w 
sprawie ustalenia Regulaminu korzystania z gminnego obiektu użyteczności publicznej – placu zabaw dla 
dzieci w Szpinalowie, Gmina Kamieńsk.                                                                                Załącznik Nr 26 

 

17)  zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Kamieńsk 

nieruchomości; 

 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniający uchwałę w 

sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Kamieńsk nieruchomości. Głosowało 13 

radnych. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XI/112/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 04.12.2015 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Kamieńsk nieruchomości. 

Załącznik Nr 27 
 

18)  w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/62/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Łodzi; 

 

Skarbnik Gminy M.Ozga omówiła ww. projekt uchwały. 
 

Nie zgłoszono pytań. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr VI/62/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku w sprawie zaciągnięcia pożyczki w 

Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. Głosowało 13 

radnych. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XI/113/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 04.12.2015 r. w 
sprawie zmiany Uchwały Nr VI/62/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku w sprawie zaciągnięcia pożyczki w 
Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi.                      Załącznik Nr 28 

  

19)  w sprawie uchylenia Uchwały Nr VII/64/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Łodzi; 

 

Skarbnik Gminy M.Ozga omówiła ww. projekt uchwały. 
 

Nie zgłoszono pytań. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchylenia 

Uchwały Nr VII/64/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku w sprawie zaciągnięcia pożyczki w 

Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. Głosowało 13 

radnych. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XI/114/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 04.12.2015 r. w 
sprawie uchylenia Uchwały Nr VII/64/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku w sprawie zaciągnięcia pożyczki w 
Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi.                      Załącznik Nr 29  
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20)  w sprawie uchylenia Uchwały Nr VII/63/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Łodzi; 

 

Skarbnik Gminy M.Ozga omówiła ww. projekt uchwały. 
 

Nie zgłoszono pytań do ww. projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchylenia 

Uchwały Nr VII/63/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku w sprawie zaciągnięcia pożyczki w 

Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. Głosowało 13 

radnych. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. W wyniku głosowania uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XI/115/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 04.12.2015 r. w 
sprawie uchylenia Uchwały Nr VII/63/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku w sprawie zaciągnięcia pożyczki w 

Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi.                    Załącznik Nr 30 

 

21)  w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015 

 

Skarbnik Gminy M.Ozga omówiła ww. projekt uchwały. 
 

Nie zgłoszono pytań. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy na rok 2015. Głosowało 13 radnych. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 13 

radnych. W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XI/116/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 04.12.2015 r. w 
sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2016.                                                                      Załącznik Nr 31 

 

W związku z wyczerpaniem projektów uchwał Przewodniczący Rady J.Kozik zamknął punkt 6.      

i  ogłosił 10 minut przerwy. 

Po przerwie (w godz. 12
10 

- 12
25

) Przewodniczący Rady wznowił obrady i przeszedł do punktu 7. 

porządku obrad. 

p u n k t  7 
 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady R.Jurczyk zapytała czy nie można by było napisać pisma do „dróg 

krajowych” żeby w przyszłości zainstalować jakieś światła na skrzyżowaniu Wieluńska-Szkolna-

Słowackiego w Kamieńsku żeby usprawnić wyjazd z tych ulic bocznych? 

 

Burmistrz B.Pawłowski przyznał, że tam natężenie ruchu jest dość duże, ale generalnie problem z 

ruchem jest przez całą ulicę Słowackiego. Dodał: „Tam jak był ten wypadek to przyszli 

mieszkańcy, zrobiliśmy petycje, wysłaliśmy do „dróg krajowych” żeby albo zrobić ograniczenia 

albo zrobić barierki. Po zbadaniu przez nich sprawy, po wizji lokalnej komisji jakieś 

bezpieczeństwa z urzędu wojewódzkiego doszli do wniosku, że nie ma takiej potrzeby, że nie ma 

tak dużo wypadków a to była jeden incydent.” 
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Radna B.Alama i zaznaczyła, że ma pytanie odnoście przystanku w Koźniewicach. Dodała: 

„Wiemy, że teren już się znalazł w związku z tym czy jest jakaś szansa na ten przystanek w końcu? 

Bo ostatnio jest taka pogoda, jaka jest i te dzieci ciągle stoją na deszczu.” 

 

Burmistrz B.Pawłowski odpowiedział: „Będziemy negocjować z tą Panią jak to by wyglądało. 

Przyjrzymy się, ale już w budżecie tego roku nie ma przystanku, ciężko go będzie zrealizować. 

Myślę, że w budżecie przyszłego roku – tu prośba do Pani radnej żeby przypominała – i ten 

przystanek byśmy tam na tym terenie prywatnym zrobili, bo wszędzie jest za wąsko żeby go gdzieś 

umieścić. Tam Pani wstępnie mówi, że wyraża zgodę a o ile znam tą Panią to raczej jest taką 

osobą, która nie zmieni za chwilę zdania i nie powinno być problemu.” 

 

Radna B.Alama dodała: „Druga sprawa; żeby doposażyć naczynia w Koźniewicach. Byłam u Pani 

Basi i powiedziała, że jest za mało pieniędzy przyznane żeby nam zakupić teraz (bo akurat nam jest 

teraz na sylwestra coś potrzebne). Ona mówi, że dostała tylko 1500 zł na wszystkie świetlice.” 

 

Burmistrz B.Pawłowski odpowiedział, że pomyśli jak to rozwiązać. 

 

Następnie głos zabrał radny M.Kopcik zapytał jak wygląda sytuacja, jeżeli chodzi o składowanie 

śmieci wokół cmentarza parafialnego w Kamieńsku? Dodał: „Będą te tabliczki czy nie? Czy to jest 

problem zrobić jedną czy dwie tabliczki z napisem składowanie śmieci? Chodzi o to, że osoby tutaj 

miejscowe są zorientowane gdzie są kokosze, ale ci co przyjeżdżają nie.” 

 

Wiceprzewodnicząca Rady R.Jurczyk zaznaczyła, że to właśnie miejscowi, mimo że są 

zorientowani, więcej rzucają śmieci za parkan niż ci, którzy przyjadą. Dodała: „Ten, który 

przyjedzie to się rozgląda gdzie jest kosz, a ci miejscowi nie patrzą na nic (ja już jednej osobie 

uwagę zwróciłam) wiedzą gdzie są kosze i wyrzucają za parkan. To jest tylko kultura osobista nic 

więcej.” 

 

Radny M.Kopcik dodał: „Ale jeżeli będzie oznakowanie „śmieci” to by zobowiązywało tych ludzie 

że są miejsca wydzielone do tego żeby tam składować. Nie wiem, co jest za problem żeby taki 

tabliczki zakupić? W czym jest problem, bo ten problem już od roku przypominam?” 

 

Burmistrz B.Pawłowski odpowiedział: „Proszę Państwa, jeszcze nie wyprodukowali takich 

tabliczek, że tu możesz śmieci rzucać do woli. Nie wiem czy to jest legalne, że my mówimy, że tu 

w to miejcie rzucamy śmieci. Jeszcze raz powtórzę – była rozmowa z księdzem proboszczem. 

Długo to trwało, ksiądz proboszcz przeanalizował wszelkie możliwości, bo chciał robić boksy w 

tych miejscach chciał w jakiś sposób to opanować. Po konsultacjach z tego co wiem z sanepidem z 

odpowiednimi władzami jedyną dopuszczalną rzeczą na składowanie śmieci są pojemniki, które są 

regularnie opróżniane. My nie możemy zrobić wyjątku i wskazać ludziom miejsca do rzucania 

śmieci... 

 
/polemika i gwar na sali obrad/ 

 

Przewodniczący Rady przerwał polemikę, poprosił o merytoryczną rzeczową dyskusję, następnie 

głos oddał Burmistrzowi Kamieńska. 

 

Burmistrz B.Pawłowski zaznaczył, że nie wie czy jest sens dalej dyskutować, bo są pewne przyjęte 

normy reguły, itd. i jedyną legalną możliwością wyrzucania śmieci są kosze i to gospodarz obiektu 

za to odpowiada. Dodał: „Nie można robić dzikich wysypisk śmieci, bo jak zrobimy tabliczkę tu 

rzucaj śmieci to jest dzikie wysypisko...Trzeba do głów dotrzeć, do ludzi, żeby wyrzucali do kosza. 
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Jeżeli tych koszy jest za mało trzeba z gospodarzem terenu, czyli z księdzem proboszczem 

rozmawiać żeby koszy było więcej, może żeby były inaczej rozlokowane.” 

 

Następnie głos zabrał Sołtys Sołectwa Barczkowice Zbigniew Dworzyński i powiedział, że 

korzystając z okazji chciał poruszyć temat podjazdu dla niepełnosprawnych przy świetlicy w 

Barczkowicach. Dodał: „Myślę, będzie chyba wykonany, bo widzę, że ruszyły prace przy 

świetlicy. Było pismo Rady Sołeckiej do Pana Burmistrza właśnie o wykonanie utwardzenia, 

pomalowanie ścian i wykonanie  rynien przy okapie przy wejściu do sklepu. To w miarę 

możliwości jest wykonywane, nawet teraz jak jechałem firma coś tam robi. Myślę, że to Zakład 

Gospodarki układa tą kostkę. Ale jeszcze... Mam pytanie, jeśli chodzi o drogę łączącą Barckowice 

– Pirowy, bo tam są straszne dziury i że złym materiałem jest utwardzona. Jeszcze ludzie wskazują 

żeby postawić ograniczenia prędkości jazdy tam przez wieś, bo samochody ciężarowe, które tam 

jeżdżą do firmy Pamar – sugerują – że może za szybko. Może jakieś progi? To może trzeba by było 

przedyskutować. Ja tam nie jestem bezpośrednim mieszkańcem tam nie mieszkam nie widzę tego, 

chociaż widziałem parę razy, że te auta przejeżdżały. I co jeszcze sugerowali ludzie: oznakować 

przejście dla pieszych na wysokości skrzyżowania Warszawka (tutaj droga powiatowa). Może przy 

sklepie jakiś znak albo normalnie narysować, ale to chyba do starostwa trzeba by było się zwrócić. 

Jeżeli chodzi o samą wieś to tyle.” 

 

Burmistrz B.Pawłowski odpowiedział, że przyjął do wiadomości. Dodał: „Proszę Państwa, na tej 

sali Komisja ustaliła, że ma być przejście koło sklepu w Barczkowicach. Podjęliśmy czynności, 

wysłaliśmy do starostwa. Odpowiedzieli nam (jest stosowne pismo w tej kwestii), że nie zrobią, bo 

nie widzą potrzeby. Koniec. I myślę, że co dwa tygodnie, co trzy tygodnie nie będziemy tego 

tłumaczyć. Trzeba by było może zapytać indywidualnie dowiedzieć się a nie przy wszystkich żeby 

tutaj się pokazać – to jest raz. Jeżdżą samochody – to, z jaką prędkością te samochody mają 

jeździć, jeżeli jeżdżą przez Barczkowice (jest teren zabudowany) 50 km/h? Tylko proszę pamiętać, 

że to wszystkich samochodów będzie dotyczyć, bo nie ma takiego znaku, że samochody ciężarowe 

30 km/h a mieszkańcy 50 km/h. Więc którzy i ilu tych mieszkańców chce, żeby później nie było, 

że wstawimy znaki i się okaże, że ¾ ludzi powie, kto to wstawił? I ile na godzinę mamy ustawić?.. 

Te progi zwalniające nie wiem czy są dobre, czy na tej drodze są nam, potrzebne? Jeżeli chodzi o 

podjazd dla niepełnosprawnych zwiększaliśmy kwotę na wykonanie podjazdu dla 

niepełnosprawnych i na wykonanie utwardzenia (na poprzedniej sesji to było). Jest to w tej chwili 

robione. Jest robiona rynna. Przeciągnęło się, bo trzeba było robić odwodnienie i musiało być 

pozwolenie wodno prawne, pozwolenie na budowę do kawałka tej kanalizacji od budynku do ulicy. 

Te wszystkie roboty, o których Pan Sołtys mówi, są robione kończone.” 

 

Następnie p. Zbigniew Dworzyński zgłosił, że niektórzy mieszkańcy sugerują, że na drodze 

Barczkowice-Pirowy są duże wyboje. 

 

Burmistrz B.Pawłowski wyjaśnił, że cały rok było dobrze, bo było sucho, teraz popadał deszcz i 

dziury się wybiły. Dodał: „Nie będzie deszczy wszystkie drogi, które są z kamienia będą 

utwardzane w sensie takim, że uzupełnione dziury. W tej chwili uzupełniamy czarnym kamieniem, 

bo nie ma glinki i to się nie wybija. Na razie tym robimy, bo jest tańszy jest lepszy niż ten kamień, 

którym normalnie się utwardza drogi. Ma jeden minus, że nie zawsze można go kupić.” 

 

p. Zbigniew Dworzyński dodał: „Reprezentuję też straż. Nie miałem okazji w tym roku być na 

komisji bezpieczeństwa a wynikła sprawa, że samochód bojowy „Jelcz” został uszkodzony 

(zbiornik wodny) i wymaga karosacji, czyli gruntownego remontu. Chciałem zapytać czy są jakieś 

środki przeznaczone w przyszłym budżecie na karosację? Dodam, że w przyszłym roku zgodnie z 

dyrektywą unijną straże już będą objęte podatkiem wat 23% (do końca grudnia jest jeszcze wat 
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8%). czy możemy liczyć tutaj na pomoc urzędu w naprawie i karosacji, bo na dzień dzisiejszy to 

około 50 tys. netto kosztuje naprawa?” 

 

Burmistrz B.Pawłowski zapytał czy Pan Prezes wie, że Panowie strażacy już byli w tej sprawie u 

burmistrza i czy wie, jaka była odpowiedź burmistrza w tej sprawie? 

 

p. Zbigniew Dworzyński odpowiedział, że wie, że byli i odpowiedź burmistrza była taka, że Urząd 

jest w stanie to sfinalizować nawet w tym roku. 

 

Burmistrz B.Pawłowski podkreślił, że nic się nie zmieniło w tej kwestii natomiast nie ma firmy, 

która by w tym roku to wykonała. Dodał: „Z mojej strony nic się nie zmieniło. Strażacy wiedzą o 

tym. Przyjdzie Nowy Rok będziemy szukać w budżecie. Zobaczymy, jaki budżet nam się 

potwierdzi i będziemy dążyć do tego żeby były trzy samochody bojowe.” 

 

p. Zbigniew Dworzyński dodał: „Mogę zasugerować, bo Pan Burmistrz wcześniej mówił, że auto, 

które jest do odśnieżania w komunalce jest niesprawne to moja sugestia jest taka, że Star, który 

funkcjonuje w straży ma 3 lata, jeżeli pług był założony i kierowcy są cały czas (to są pracownicy 

gminy oddelegowani do straży) mogliby w jakiś sposób pomóc w przypadku jakiś kryzysowych 

sytuacji, aczkolwiek nie wiadomo jaka będzie zima. Można by było pomyśleć ” 

 

Burmistrz B.Pawłowski powiedział, że trzeba by to rozważyć. 

 

Radny D.Barański, w imieniu mieszkańców ulicy Podchojna, zapytał czy tam nie można by było 

zamontować progu zwalniającego (tu od drogi Sikorskiego)? Dodał: „Tam by się przydał ten jeden 

próg tak około 70-80 metrów od tej drogi powiatowej.” 

 

Burmistrz B.Pawłowski powiedział, że można w przyszłości się zastanowić, bo to jest nasza droga 

gminna. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady R.Jurczyk zgłosiła, że ma informację od mieszkańca Szpinalowa, że na 

drodze do zwałów (od tej drogi bełchatowskiej), że tam też mają miejsce rajdy kładami, itd,. I 

prosił, że tam też przydałby się próg zwalniający.” 

 

Więcej zapytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik zamknął punkt 9. i przeszedł do punktu 10. porządku obrad.  

 

p u n k t  8 

Sprawy różne. 

 

Sołtys Sołectwa Napoleonów M.Masiarek zapytał czy to pobocze na drodze od ujęcia wody do wsi, 

na tej ostatnio zalanej asfaltem, to takie będzie w takim stanie? Dodał: „Tam jest bardzo wąsko. 

Przydałoby się wyrównać to pobocze trochę. I druga sporawa – czy coś wiadomo na temat tego 

rozdziału granicznego między Gminą Wola Krzysztoporska a Gminą Kamieńsk? Czy miało 

miejsce już to rozgraniczenie między gminami.” 

 

Burmistrz B.Pawłowski odpowiedział: „To jest (jak było cały czas) Woli Krzysztoporskiej. Nawet 

Pan Wójt się szykuje do remontu tej drogi w tym roku. Droga nie ulega wątpliwości, że jest ich 

drogą. Są numery działek, są wypisy rejestru gruntów gdzie mówią, że to jest ich droga.” 
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Więcej spraw różnych nie zgłoszono. 
 

p u n k t  9 

Zakończenie obrad. 

  

Przewodniczący Rady Jarosław Kozik podziękował radnym i zaproszonym gościom za przybycie 

i udział w sesji. Zakończył obrady wypowiadając formułę: „zamykam XI Sesję Rady Miejskiej w 

Kamieńsku VII kadencji.” 

 

 

Protokołowała: 

 

Halina Bąkowicz  

 

 

 

 

 

 

 

 

 


